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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 
 
Sessió Ordinària                                                                         Dijous, 24 d’abril de 2014 
Acta núm. 7                                                                                                         1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SRA. APOLONIA HERRERA 
ZAMORA, SR. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, SR. GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, 
SR. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. JOAQUIM BALSERA GARCÍA, SR. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, SR, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. 
JOSÉ-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, SR. ANTONI 
RAFANELL I AMAT, SR. GABRIEL MARTORELL I VIVES, SRA. EMMA BLANCO 
ANGUERA, SR. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, SR. ANDREU PÉREZ I 
LORITE, SR. JORDI CALATAYUD I SANCHÍS i SR. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Cap del servei de secretaria: sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-quatre d’abril de dos mil catorze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa-
presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari, 
sr. Roger Cots Valverde. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, cinc minuts, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTES SESSIONS ANTERIORS 
 
Aprovar les actes de les sessions anteriors núms. 5 i 6 de data 27 de febrer i 27 de març de 2014. 
Prèviament es va rectificar l’esborrany de l’Acta núm. 6, de data 27 de març de 2014, en el 
sentit d’afegir a la pàgina 2, en la intervenció del sr. Gabriel Martorell relativa al punt núm. 2, el 
que segueix: 
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“A més, totes les comptes dels anteriors equips de govern també estaven mal 
fetes.” 

 
 

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 

2 - EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM 5/2014  
DE L'AJUNTAMENT PRESSUPOST GENERAL 2014 

 
PRIMER .- Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits dins del pressupost 
general de l'Ajuntament que es relaciona, de l'any actual, incoat per fer front a una sèrie 
d'obligacions municipals de caràcter urgent, per a les quals no hi ha crèdit pressupostari. 
L'estructura de la modificació de crèdit és la següent: 
 

EXP NÚM 5/2014 AJUNTAMENT DE GAVÀ 
MODIFICACIÓ PRESSUPOST DE DESPESES 
 
Concessió crèdit extraordinari : 400.000,00 € 
TOTAL : 400.000,00 € 
 
FINANÇAMENT  
 
Romanent de Tresoreria per Despeses generals: 400.000,00 € 
TOTAL: 400.000,00 € 
 
SEGON.- Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions i 
al·legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, sense que s'hi hagi interposat cap reclamació o al.le.gació, s'entengui definitivament 
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit núm 5/2014 del pressupost de l'Ajuntament 
corresponent a l'exercici 2014. 
 
L’acord va ser adoptat per disset (17) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA i 2 ERC-EV-IxG), 
tres (3) en contra (CiU) i una (1) abstenció (C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Va intervenir la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcaldessa, qui manifestà que la 
modificació de crèdits es feia per fer front a una sèrie d'obligacions municipals de 
caràcter urgent, per a les quals no hi havia crèdit pressupostari. En concret, 
l’aportació es feia a l’empresa municipal Gavanenca d’Obres, S.L. per tal de 
cancel·lar els préstecs pendents i així poder procedir a la liquidació de la societat. 
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Tot seguit  va prendre la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup 
municipal de C’s, qui digué que es coneixia que l’empresa municipal Gavanenca 
d’Obres, S.L. estava en liquidació, que tenia uns deutes bancaris i unes obligacions 
que fer front, per la qual cosa entenien que dita circumstància es podia haver 
previst en el pressupost d’aquest any i estalviar aquesta modificació pressupostària. 
 
 
A continuació, el sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal del PP, va recordar 
que la formació política que representava ja va dir en el seu dia que per tal de 
dissoldre la societat seria necessari fer una aportació econòmica per tal de liquidar 
els deutes que tenia. En aquest sentit, en la mateixa línia del sr. Ibáñez, va dir que 
s’hauria pogut preveure en els pressupostos anuals.  
 
La sra. Herrera va matisar que no hi havia cap factura pendent d’abonar a 
proveïdors i que únicament s’havia de fer front als préstecs, recordant que 
l’Ajuntament havia tingut superàvit. 

  
  
3 - INFORME D’INTERVENCIÓ D’AVALUACIÓ DEL COMPLIMEN T DE 
L’OBJECTIU D’ESTABILITAT, REGLA DE DESPESA I NIVELL  DE DEUTE VIU 
CORRESPONENT A LA CORPORACIÓ I ENS DEPENENTS QUE FORMEN PART 
DEL SECTOR ADMINISTRACIONS PUBLIQUES, EN RELACIÓ A LA 
MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM  5/2014     

    
En aplicació de l’article 16.3 de l’Ordre HAP/2015/2012, d'1 d’octubre de 2012, per la qual es 
desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes a la LLOEPSF es dona 
compte de l’informe d’intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat, regla 
de despesa i nivell d’endeutament viu corresponent a la Corporació i Ens depenents, que formen 
part del sector Administracions Publiques, en relació a la modificació de crèdits núm 5/2014. 
 
 
4 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENE RAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GAVANENCA D’OBRES, SL.” , RELATIU A 
L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS DE L’EXERCICI 2013.  
 
PRIMER.-  Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys, l’estat de canvis 
en el patrimoni net de l’exercici i la memòria) i la proposta d’aplicació del resultat, corresponent 
a l’exercici de l’any 2013 de l’entitat Gavanenca d’Obres, S.L., societat en liquidació, 
formulada pels liquidadors, d’acord amb l’article 388.2 del Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 
de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Societats de Capital. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de: - 128.197,72 €  
A resultats negatius d’exercicis anteriors .......- 128.197,72 € 
 
Els comptes anuals i la proposta d’aplicació del resultat consten a l’expedient. 
 
SEGON.- Presentar, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, per al seu dipòsit en el 
Registre Mercantil, la certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i d’aplicació del 
resultat, a la que s’hi adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes. 
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Els comptes anuals estan signats per tots els liquidadors. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i deu 
(10) abstencions (4 PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Un cop feta l’explicació per part de la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcaldessa, va 
intervenir el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, qui digué 
que entre algunes indemnitzacions que no estaven previstes i els interessos dels 
crèdits, la societat seguia tenint un resultat negatiu, per la qual cosa esperava que al 
proper mes de novembre es pogués dissoldre de manera definitiva l’empresa 
municipal. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Jordi Calatayud, regidor de la formació política d’ERC-EV-
IxG, va posar de relleu que per una xifra de negoci de 17.500.- euros s’havia fet una 
despesa de 110.000.- euros, circumstància que deixava palès que s’hagués de tancar 
l’empresa municipal, esperant que així es fes per finals d’any. 
 
 
En el torn de CiU, el regidor sr. Gabriel Martorell, va dir que --en la mateixa línia 
expressada pels anteriors regidors-- que no veia correcte l’estat de comptes, ni 
tampoc la durada de l’allargament que s’estava duent a terme per dissoldre la 
societat.  
 
 
Va tornar a intervenir la sra. Herrera per aclarir que l’import era negatiu perquè 
s’havia tingut que fer front a les despeses financeres dels préstecs vigents i les 
liquidacions del personal. També va informar que amb l’aportació de 400.000.- euros 
es liquidava tant l’any 2013 com el 2014.  

 
 
5 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENE RAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “PRESEC, SA”, RELATIU A L’APROVACIÓ 
DELS COMPTES ANUALS DE L’EXERCICI 2013  
 
PRIMER.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys, l’estat de canvis 
en el patrimoni net, l’estat de fluxos d’efectiu i la memòria) l’informe de la gestió i la proposta 
d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 2013 de l’entitat Prestació de Serveis 
al Ciutadà, SA. (PRESEC, SA), formulada pel Consell d’Administració de l’esmentada 
empresa de 20 de març de 2014, de conformitat amb el que disposen els articles 253 i ss. del 
Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de 
Societats de Capital. 
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L’import total del resultat de l’exercici és de: - 87.712,46 € 
A resultats negatius d’exercici anteriors : - 87.712,46 € 
 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació dels resultat consten a 
l’expedient. 
 
SEGON.- Presentar, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, per al seu dipòsit en el 
Registre Mercantil, la certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i d’aplicació del 
resultat, a la que s’hi adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes, així com 
l’informe de gestió. 
 
Els comptes anuals estan signats per tots els membres del Consell d’Administració. 
 
L’acord va ser adoptat per quinze (15) vots a favor (9 PSC, 4 PP i 2 ICV-EUiA), cap en contra i 
sis (6) abstencions (3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de l’exposició que va realitzar la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcaldessa, 
va prendre la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, 
qui va dir que mantindrien la posició que havia manifestat el representant de C’s al 
consell d’administració de la societat, on es va abstenir en la votació dels comptes 
anuals.  
 
En el torn del PP, el regidor sr. Sergio Engli, va recordar que tal i com va fer en seu 
del consell d’administració de la societat el seu vot seria favorable. Malgrat que el 
resultat fos negatiu, si es tenien presents les reduccions en les despeses de personal 
que s’havien fet l’any anterior contra l’increment de despeses d’aquest any, el quals 
havien estat motivats per una qüestió legislativa, el còmput global esdevenia positiu 
per als dos anys. Qüestió amb la que estaven d’acord, encara que sempre es podia fer 
més. 
 
Va tornar a intervenir la sra. Herrera per matisar que la societat va tancar en positiu al 
2012 i el motiu pel qual al 2013 el resultat havia estat negatiu ha estat l’existència 
d’una sentència en la qual s’obligava a pagar la part meritada de la paga extra de 
Nadal del 2012 als treballadors, partida que no es trobava contemplada en el 
pressupost. 

 
 
6 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENE RAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNCIPAL “GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, 
SA”, RELATIU A L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS DE L ’EXERCICI 2013  
 
PRIMER.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys, l’estat de canvis 
en el patrimoni net, l’estat de fluxos d’efectiu i la memòria) l’informe de la gestió i la proposta 
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d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 2013 de l’entitat GAVANENCA DE 
TERRENYS I IMMOBLES ,SA. (GTI, SA), formulada pel Consell d’Administració de 
l’esmentada empresa de 27 de març de 2014, de conformitat amb el que disposen els articles 
253 i ss. del Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la 
Llei de Societats de Capital. 
 
L’import total del resultat de l’exercici és de: - 1.367.838,56 € (Pèrdua) 

 
Els comptes anuals, l’informe de gestió i la proposta d’aplicació dels resultat consten a 
l’expedient. 
 
SEGON.- Presentar, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, per al seu dipòsit en el 
Registre Mercantil, la certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i d’aplicació del 
resultat, a la que s’hi adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes, així com 
l’informe de gestió. 
 
Els comptes anuals estan signats per tots els membres del Consell d’Administració. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), tres (3) en contra 
(CiU) i set (7) abstencions (4 PP, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de 
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Un cop feta l’explicació de l’acord per part de la sra. Apolonia Herrera, tinenta 
d’alcaldessa, va intervenir el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de 
C’s, per dir que, malgrat el pagament a compte rebut per la venda de la parcel·la del 
Pla de Ponent, el cert era que els costos que tenia l’empresa municipal no es podien 
assumir i alhora minvaven els recursos que podia dedicar la corporació a altres 
àmbits. 
 
 
Seguidament, el sr. Gabriel Martorell, regidor de la formació política de CiU, va 
manifestar que si s’hagués mantingut el personal de l’empresa municipal que es va 
adscriure a l’ajuntament, les pèrdues de la societat s’haurien incrementat fins a dos 
milions d’euros. Considerava que l’empresa GTI, SA era un pou sense fons i, atès 
que cada any tenia pèrdues, el més adient era procedir a la seva liquidació, 
traspassant els seus efectius a la corporació. 
 
 
La sra. Herrera va posar de manifest que hi havia una venda prevista per import de 
sis milions d’euros, la qual s’havia de materialitzar amb pagaments parcials entre 
2013 i 2016. 
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7 - ACORD DEL PLE DE L'AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENE RAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GAVÀ TV, SL”, RELATIU A  L'APROVACIÓ 
DELS COMPTES ANUALS DE L'EXERCICI 2013  
 
Primer.- APROVAR els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys, l'estat de canvis 
en el patrimoni net de l'exercici i la memòria) i la proposta d'aplicació del resultat, corresponent 
a l'exercici de l'any 2013 de l'entitat Gavà Televisió, SL., societat en liquidació, formulada pels 
liquidadors, d'acord amb l'article 388,2 del Real Decreto Legislativo 1/2010, de 2 de juliol, pel 
qual s'aprova el Text Refós de la Llei de Societats de Capital. 
 
L'import total del resultat de l'exercici és de: - 99.239.65 € 
 
A resultat de l'exercici: - 99.239,65 € 
 
Els comptes anuals i la proposta d'aplicació del resultat consten a l'expedient. 
 
Segon.- Presentar, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, per al seu dipòsit en el 
Registre Mercantil, la certificació dels acords d'aprovació dels comptes anuals i d'aplicació del 
resultat, a la que s'hi adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes. 
 
Els comptes anuals estan signats per tots els liquidadors. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), dos (2) en contra 
(ERC-EV-IxG) i vuit (8) abstencions (4 PP, 3 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable 
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents 
–en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de C’s, expressà que aquest cas era semblant al 
de l’empresa municipal Gavanenca d’Obres, S.L., atès que la societat estava en 
liquidació i quan abans s’acabés amb el procés més diners s’estalviarien. A més, 
creia que el fet de que l’Ajuntament hagués estat el valedor del Consorci de la TDT 
del Delta del Baix Llobregat en el seu moment ens estava passant factura en un 
moment econòmicament delicat. 
 
 
A continuació, per part del grup d’ERC-EV-IxG, va intervenir el regidor sr. Jordi 
Calatayud, qui va considerar poc adient el fet que en el seu dia l’ajuntament no 
hagués previst que el Consorci de la TDT del Delta del Baix Llobregat s’hagués de 
tancar, qüestió que podia significar que l’ajuntament tingués que assumir, en cas de 
perdre el litigi, els setanta sis mil euros que reclamaven. Considerava que això era 
degut a una mala gestió perquè en el seu dia al quedar-se amb la televisió s’hagués 
tingut que fer alguna clàusula de garantia o equivalent per preveure que en el cas de 
tenir una despesa sobrevinguda es pogués repartir entre tots els partícips. Va 
anunciar que votarien en contra perquè les gestions no es van fer correctament en el 
seu dia. 
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A continuació, el sr. Gabriel Martorell, regidor de la formació política de CiU, va 
dir que la situació actual es devia a la gran crisi que es patia, però sobretot, a la 
mala gestió feta per l’equip de govern. 
 
 
Tot seguit  va prendre la paraula el sr. Sergio Engli, regidor del PP, per comentar 
que encara que al final els diners sortirien del mateix lloc, de la butxaca dels 
ciutadans, va assenyalar que els resultats negatius de Gavà televisió SL no eren 
realment els que semblaven, donat que l'Ajuntament estava ara utilitzant les 
instal· lacions d'una empresa que encara existia (GTV, SL) sense pagar-li cap tipus 
de lloguer, i si ho fes, el resultat seria menor. 
 
 
Va tornar a intervenir la sra. Herrera, per respondre que Gavà Televisió, S.L., ja 
existia abans de la creació del Consorci, que no tenia deutes, estava inactiva, i que 
el negatiu responia únicament a la previsió realitzada per cobrir la reclamació 
judicial interposada per import de setanta sis mil euros i la resta de les 
amortitzacions dels exercicis corresponents al local de Gavà Televisió, S.L. 

 
 

8 – 2a MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA PARCIAL  
DEL SECTOR PLA DE PONENT (Illa A8 i B2)  

 
Primer .- Aprovar provisionalment la “2ª Modificació puntual del Pla Parcial del sector Pla 
de Ponent (Illa A8 i B2)”, promoguda per l'Ajuntament de Gavà. 
  
Segon.- Remetre-la a la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’àmbit metropolità de Barcelona 
(Av. Josep Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
L’acord va ser adoptat per dotze (12) vots a favor (9 PSC, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), cinc (5) en 
contra (CiU i ERC-EV-IxG) i quatre (4) abstencions (4 PP), donant-se per tant el vot favorable 
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents 
–en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 
 
9 - MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L'ORDENANÇA MUNICIPAL RE GULADORA DE 
L'ADMINISTRACIÓ ELECTRÒNICA A L'AJUNTAMENT DE GAVÀ  

(Aprovació inicial i, si s'escau, definitiva) 
 
PRIMER .- Aprovar inicialment la 1ª. Modificació de l'Ordenança municipal reguladora de 
l'administració electrònica a l'Ajuntament de Gavà, als efectes de regular la identificació 
telemàtica de persones físiques del municipi de Gavà mitjançant una aplicació en llurs telèfons 
mòbils, de forma que permeti l'accés de la ciutadania als serveis electrònics municipals 
disponibles mitjançant aquests dispositius.  
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SEGON.- Sotmetre l'acord i el projecte de modificació de l'Ordenança, a informació pública 
mitjançant un anunci que s'ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la 
Generalitat, a un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el tauler d'anuncis de la 
Corporació, per a la formulació de possibles reclamacions i al·legacions durant el període de 
trenta dies hàbils a comptar des del següent a la data en què es verifiqui la darrera publicació en 
els dos Butlletins Oficials previstos. 
 
TERCER.- Cas que no s'hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període 
d'informació pública, l'acord d'aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es 
presenten es seguirà el procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d'Obres, 
Activitats i Serveis dels Ens Locals. 
 
QUART .- Posteriorment, trametre a l'Administració de l'Estat i a la de la Generalitat de 
Catalunya, en el termini de 15 dies, l'acord d'aprovació definitiu de l'ordenança i la còpia íntegra 
i fefaent d'aquesta, i publicar-la  en el Butlletí Oficial de la Provincia, inserir-la en el tauler 
d'anuncis de la Corporació i anunciar al DOG la referència al BOP en què s'hagi publicat 
íntegrament el text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi transcorregut el 
termini de quinze dies hàbils previst a l'art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de las 
Bases del Régimen Local. 
 

---------- 
 

La sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcaldessa, va fer una breu exposició de l’acord 
i seguidament va prendre la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup 
municipal de C’s, per dir que, tenint en compte que es tractava d’una adaptació a la 
llei de transparència de informació i a la llei de pràctiques de bon govern i que 
facilitava la relació i interaccio entre els ciutadans i l’ajuntament va anunciar que 
votarien a favor. Així mateix, recordant l’expressat en al comissió informativa, 
esperava que tot aquest avenç en matèria de tecnologia i comunicació pogués servir 
també per a que l’oposició tingués accés a distància a la documentació del Ple. 
 
 
Pel que feia al grup municipal d’ERC-EV-IxG, el regidor sr. Jordi Calatayud, va 
manifestar que qualsevol qüestió que facilités la transparència o la relació del 
ciutadà amb l’administració s’havia de considerar com a molt bona. Va pregar que 
l’ajuntament fes la vida més fàcil als regidors de cara a poder realitzar la seva tasca. 
 
 
La petició del sr. Ibáñez va ser contestada per la sra. Herrera qui digué que 
l’ajuntament ja estava treballant sobre aquest aspecte. 

 
 
10 - APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ADMINIS TRATIVA 
ENTRE L’ÀREA METROPOLITANA DE BARCELONA, L’AJUNTAME NT DE 
VILADECANS I L’AJUNTAMENT DE GAVÀ, PER A L'ENCÀRREC  DE GESTIÓ I 
MANTENIMENT DEL PARC DE L'ESTANY DE LA MURTRA  
   
PRIMER. - Aprovar el Conveni de col· laboració administrativa entre l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona, l’Ajuntament de Viladecans i l’Ajuntament de Gavà, per a l'encàrrec de gestió i 
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manteniment del Parc de l'Estany de la Murtra, d’acord amb la minuta de l’esmentat conveni 
que figura a l’expedient instruït a tal efecte. 
 
SEGON.- Facultar a l'alcaldessa i al tinent d'alcalde de Governació, Via Publica, Urbanisme, 
Medi Ambient i Sostenibilitat, indistintament, per a la signatura del conveni i per resoldre totes 
les qüestions que, en aquesta matèria, i per aquest motiu, puguin plantejar-se. 
 
TERCER.- Notificar aquest acord a l'AMB i a l'Ajuntament de Viladecans. 
 
 
11 - MOCIÓ D’ALCALDIA RELATIVA A L’ADHESIÓ  A LA CO MMEMORACIÓ 
DEL CENTENARI DE LA MANCOMUNITAT DE CATALUNYA  
 
Primer.-  ADHERIR-SE a la commemoració del centenari de la Mancomunitat de Catalunya. 
 
Segon.- NOTIFICAR el present acord a la Diputació de Barcelona per al seu coneixement i 
efectes. 

 

L’acord va ser adoptat per setze (16) vots a favor (9 PSC, 3 CiU, 2 ICV-EUiA i 2 ERC-EV-
IxG), cap en contra i cinc (5) abstencions (4 PP i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

 

---------- 

 

Un cop feta l’explicació per part de la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcaldessa, 
va intervenir el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, qui 
digué que la formació política que representava reconeixia la tasca feta feia cent 
anys per la Mancomunitat de Catalunya al reunir les quatre diputacions i impulsar 
una sèrie de treballs i infrastructures però considerava inoportú i innecessari que 
s’aprofités l’ocasió, un cop més, per recordar i posar èmfasi tan sols en el que es 
volia ressaltar, com eren les paraules de Prat de la Riba quan va dir que això no es 
feia per fer una Diputació més gran sinó per construir un Estat.  

 

En el torn del grup municipal d’ERC-EV-IxG, el regidor sr. Andreu Pérez, va 
recordar que en els nou anys que va estar activa la Mancomunitat de Catalunya --
fins a la dictadura de Primo de Rivera-- va dur a terme molta feina malgrat els pocs 
recursos amb els que comptava. En aquest sentit, es van fer línies fèrries, 
instal· lacions de telefonia, serveis de biblioteques, el Centre de Maternitat, 
l’hospital Clínic, l’Escola Industrial d’arts i oficis, l’Institut d’Estudis Catalans, etc.  

 

Va dir que gràcies a la Mancomunitat de Catalunya hi havia una continuïtat política 
i històrica en Catalunya. A més, el poble català sempre havia volgut tenir entitats 
polítiques pròpies, per això després de dos-cents anys sense poder dur-ho a terme el 
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1914 es va fundar la Mancomunitat de Catalunya, més endavant amb la Generalitat 
Republicana que també caure amb una dictadura militar i ara s’intentava la 
Generalitat democràtica, desitjant que pogués arribar a la màxima llibertat, que era 
la que qualsevol poble desitjava. 

 

 

Seguidament, intervingué la sra. Emma Blanco, tinenta d’alcalde del grup 
municipal d’ICV-EUiA, per valorar com a molt positiva l’adhesió per dos motius, 
per una banda, per la recuperació de la memòria història, que permet saber els 
progressos que han fet els pobles i alhora evitar la comissió d’errades, i d’altra 
banda, posar en valor, no només la creació d’infrastructures de serveis públics i 
administratius bàsics, sinó també el projecte cultural i educatiu, la formació 
professional i tècnica, i la difusió de la ideologia integradora interclassista. 

 

Va voler destacar que, tot i que en un principi, era un projecte promocionat per 
diferents personatges de la Lliga Regionalista, finalment es va aconseguir gràcies al 
diàleg i al consens amb altres forces, qüestió que considerava que era la reflexió 
que se’n podia extreure d’aquesta commemoració. 

 

 

Per part del grup municipal de CiU, el regidor sr. Ramon Castellano, va deixar 
palès que donarien suport a l’acord i creia que no podia haver cap ajuntament ni 
cap grup polític municipal en tot el país que es pogués negar a reconèixer la tasca i 
el paper històric clau que va tenir la Mancomunitat de Catalunya.  

 

Així mateix recordà que fou la primera institució d’autogovern a Catalunya després 
de la desfeta de 1714, la qual fou constituïda per voluntat de les Diputacions. I 
aquesta mateixa voluntat, la qual sempre havia existit entre els catalans, es podia 
manifestar via autonomia, en forma d’estat propi, etc, cenyint-se a l’àmbit català 
global, i aquest fet no havia de ser criticable. 

 

Amb l’impuls donat per Enric Prat de la Riba, com a primer president de la 
Mancomunitat de Catalunya i el posterior d’en Josep Puig i Cadafalch, es va 
conformar un important desenvolupament viari, econòmic, lingüístic, etc., 
considerant un deure el reconeixement de la tasca feta per la Mancomunitat de 
Catalunya. 

 

 

El sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal del PP, va dir que no podien entrar 
ni a criticar ni a valorar el fet de que es creés la Mancomunitat de Catalunya en el 
seu dia perquè va ser una llei del govern de l’Estat el qual va considerar, 
administrativament parlant, que podia ser una millora.  

 

Va reconèixer que la Mancomunitat de Catalunya va fer moltes coses però també 
va recordar que per aquelles dates el 75% dels ingressos per impostos se’ls duia 
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l’Estat i el 15% les Diputacions, mentre que els ajuntament amb prou feines rebien 
el 8%.  
 
Per acabar va dir que estaven d’acord amb celebrar el centenari de la 
Mancomunitat de Catalunya però no ho podien estar amb la utilització que se 
n’estava fent en un moment massa crític per a la societat catalana com per no haver 
de tocar certes polsegueres. És per aquest motiu, que va dir que s’abstindrien. 

 

 

Per al·lusions va prendre la paraula novament el sr. Castellano que es va estranyar 
de la intenció de vot anunciada pel PP ja que en la Diputació de Barcelona dita 
formació política no va votar en contra del centenari de la Mancomunitat de 
Catalunya i el que aquí es feia era adherir-se a dita commemoració i no pas cap 
discurs o interpretació política. 

 

 

Va intervenir el sr. Llobet, regidor del PP, per donar la raó al sr. Castellano però 
matisant que el que es va aprovar a la Diputació de Barcelona va ser una declaració 
institucional amb unes modificacions suggerides pel PP que van donar lloc a un 
text diferent al de l’acord que avui es portava al Ple. En canvi, el que s’anava a 
votar ara era el donar suport a la commemoració del centenari de la Mancomunitat, 
i per part d’algunes institucions, --no pas la Diputació-- s’estava fent una utilització 
del que havia succeït fa cent anys que no tenia res a veure amb el que estava 
passant ara. 

 

 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i 
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre 
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
El primer Grup municipal a qui el sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el del PP.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, sr. Josep LLobet, atès --va dir--  que el Centre Cívic de 
Gavamar, en una situació privilegiada de la ciutat i que hauria de ser un equipament per donar 
servei a milers de veïns de la zona, es troba en desús. La presència de la regidora de Barri un dia 
a la setmana no ha de ser el destí final del centre si durant la resta de dies de la setmana no 
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s'ofereix servei als veïns. El Govern Municipal ja va informar en el darrer Plenari que s’estaven 
estudiant possibles destinacions per l’esmentat Centre Cívic. Atenent l’arribada de l’estiu, el 
centre podria acollir diversos usos per tal de millorar l’oferta de serveis a Gavamar. Es per tot 
l’exposat, que va formular un prec en el sentit de que l’equip de govern els hi presentés totes les 
propostes que s’han estudiat pel futur del Centre de  Gavamar i quines d’aquestes han estat 
proposades pels mateixos veïns, tot reclamant que s’estudiï convertir-lo en un espai 
intergeneracional, on tots els veïns de Gavamar es poguessin acostar i realitzar activitats 
conjuntes tot creant un esperit de col·lectivitat al barri i de pertinença a la ciutat; Determinar les 
activitats, serveis i usos del Centre Cívic Gavamar durant la propera temporada d’estiu per tal 
de garantir una major oferta a tots els visitants de la zona.  
 
Per la seva banda, el sr. Víctor Carnero, tinent d’alcaldessa, va contestar que actualment els usos 
del Centre Cívic Gavà Mar contemplen l’ús ciutadà i municipal. Cada dia de la setmana hi ha 
alguna  proposta ciutadana de formació d’adults o infants. Els usos també contemplen la 
ubicació en aquest centre de la policia local en temporada d’estiu, del juny al setembre. I , com 
vostès apunten a la part expositiva, la presència de la regidoria de barri al mateix centre cívic. 
De futur s’estan estudiant diferents propostes, cap de tancada en aquests moments. No obstant 
això, qualsevol que sigui la proposta passarà per mantenir al Centre Cívic propostes d’ús 
ciutadà. Per a la propera temporada d’estiu, com ja he comentat abans, hi ha la presència de 
temporada de la policia local, el servei de platges de la Creu Roja, i les propostes ciutadanes i 
veïnals que s’hi vulguin desenvolupar. 
 
 
A continuació, la regidora del PP, sra. Mónica Parés, va posar com a antecedents que el passat 
mes de març, el Govern Municipal va posar en marxa una campanya contra l’excés de velocitat 
controlant diverses vies de la ciutat mitjançant un radar mòbil. Aquesta sistema de control serà 
cedit per la Generalitat de Catalunya en diferents períodes i el primer d’ells va finalitzar el 31 de 
març. Durant els dies que he estat en funcionament a la nostra ciutat, el Govern Municipal 
pretenia conscienciar als infractor amb un avís de la seva infracció i una sanció si es produïa una 
reincidència de la infracció segons hem pogut conèixer pels mitjans de comunicació locals. Es 
per tot l’exposat, que va preguntar: Com valora el Govern Municipal la primera fase de la 
instal· lació d’un radar mòbil a la nostra ciutat cedir per la Generalitat de Catalunya durant el 
mes de març? Quin ha estat el nombre d’infraccions comeses en cada una de les vies en les que 
ha estat instal· lat? Quantes d’aquestes infraccions s’han convertit en sancions? Quina és la via 
on es cometen més infraccions per excés de velocitat i quines les actuacions que el Govern 
Municipal seguirà duent a terme a les mateixes? Quina ha estat la quantia recaptada durant el 
període que el radar mòbil ha estat funcionant a la nostra ciutat? Com valora el Govern 
Municipal que determinades infraccions com les d’excés de velocitat rebin un avís abans de ser 
sancionades? Quina relació té aquesta decisió política amb la polèmica sobre la posada en 
funcionament del radar de la Carretera Comarcal 245 l’any 2012? 
 
El sr. José Obispo, va respondre-li  que el Govern municipal valora molt positivament la 
primera fase de la instal· lació d’un radar mòbil a la nostra ciutat. A mes a mes, del 7 al 13 
d'Abril, coincidint amb la campanya coordinada amb el Servei Català del Trànsit, arreu de tota 
Catalunya, es varen realitzar 12 controls de velocitat amb un temps de presència de 
aproximadament  9 hores, essent controlats 5.401 (cinc-mil quatre-cents un) vehicles, dels quals 
només 70 van ser sancionats per superar, en escreix, els límits de velocitat establerts en la via. 
Les vies on es va instal·lar el radar van ser; carrer Argila, Av. Del Mar, Av. Europa, Carretera 
de la Sentiu, Camí de la Pava, Av. Joan Carles I i Carretera Santa Creu de Calafell, sent el carrer 
Argila la via on es van cometre més infraccions. Les notificacions es van començar a realitzar el 
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dijous dia 17 d'abril i durant aquesta setmana las aniran reben, per aquest motiu no tenim dades 
de la quantitat recaptada. Aquestes campanyes pretenen ser preventives i tenen com a fonament, 
disminuir l'accidentalitat en les vies del municipi i  aconseguir la pacificació del trànsit i en cap 
cas la recaptació econòmica. La decisió d’instal·lar el radar no té res a veure amb el radar de la 
C-245, ja que va ser una decisió unilateral i, sense avis, per part del Servei Català de Trànsit de 
la Generalitat de Catalunya. 
 
 
En una nova pregunta, també a càrrec de ls sra. Parés, va exposar que en el Plenari Municipal 
del mes d’octubre de 2013, van presentar un Prec que el Govern Municipal va acceptar i que 
reproduïa textualment: Que el Govern Municipal dugui a terme una campanya de 
conscienciació entre la ciutadania per tal d’incrementar el seu compromís i respecte per l’espai 
públic, la necessitat de contribuir en el seu manteniment i evitant la seva degradació mitjançant 
actuacions incíviques o de deixadesa; Comunicar i projectar aquesta campanya a través 
d’anuncis a espais públics de la ciutat i de la complicitat amb les escoles de la ciutat; Comptar 
amb la col·laboració dels serveis de neteja de la ciutat que a més d’incrementar les seves 
actuacions, actuïn com agents cívics. Tot seguit,  va preguntar quines han estat les actuacions 
dutes a terme pel Govern Municipal en els darrers 5 mesos per tal de donar compliment al Prec 
acceptat al Plenari de 31 d’octubre per tal de reduir els actes incívics a la ciutat, a més de 
l’anunciada darrerament de sancionar als propietaris incívics de gossos?   
 
En relació a aquesta pregunta el regidor, sr. Germán Agustí, digué el següent: Sra. Parés, 
nosotros entendemos, pues, que la mejor campaña posible es la de actuar con eficacia. Y la 
mejor aportación, sin duda, es la de los ciudadanos y ciudadanas de Gavà, que en una inmensa 
mayoría actúan con el civismo que su ciudad requiere. Dicho esto, y justamente para poner en 
valor a esta mayoría de personas, esperamos poner en marcha próximamente alguna campaña o 
iniciativa específicamente dirigida a promover el civismo y en definitiva demostrar el aprecio, 
la estima y la responsabilidad por los barrios de Gavà y por el conjunto de la ciudad. En cuanto 
a PRESEC, SA todos sus efectivos, que diariamente actúan en las calles y plazas de la ciudad 
contribuyen, más allá de los servicios de mantenimiento y limpieza que les son propios, en la 
detección y tratamiento de las incidencias que afectan a la conservación del espacio público y 
del mobiliario urbano. Así mismo, PRESEC, SA va potenciando de forma continua la 
señalización cívica presente en las calles, mobiliario urbano, parques y jardines de Gavà. 
 
 
Tot seguit, el sr. Sergio Engli, regidor del PP, atès --digué-- que des de l’any 1.989, el Consell 
Comarcal del Baix Llobregat ha comptat amb la tasca del Servei de Control de Mosquits. La 
ciutat de Gavà es beneficiava d’aquest servei per al control de la colònia de mosquits tigre que 
cada any, sobretot amb l’arribada de les altes temperatures, patim els municipis de la comarca. 
Aquest servei era cofinançat per la Generalitat i els Ajuntament però aquets any, la Generalitat 
ha eliminat la partida pressupostària destinada a aquest objecte. Per tot l’exposat va preguntar: 
Quines seran les accions dutes a terme i els recursos municipals destinats per a controlar les 
colònies de mosquits tigre a la ciutat? Quines accions s’han engegat vers la Generalitat atenent 
que el seu anunci de no cofinançar aquesta despesa arriba sense previ avís i en una qüestió que 
afecta a la salut pública dels veïns de Gavà? 
 
Per part de l’equip de govern el sr. Obispo, va respondre que l’Ajuntament de Gavà té previst 
prorrogar el conveni de col· laboració per a la vigilància i el control de mosquits a tot el terme 
municipal de Gavà amb el Consell Comarcal del Baix Llobregat. La intenció és continuar amb 
els mateixos recursos supramunicipals. La Junta de Govern Local té previst aprovar demà una 
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moció per demanar a la Generalitat de Catalunya el compliment del co-finançament dels serveis 
transferits pel Servei de Control de Mosquits, en els termes següents: Demanar a la Generalitat 
de Catalunya el compliment del principi general de finançament dels serveis transferits; 
Manifestar el desacord en la manera de comunicar la decisió d’eliminar dels seus pressupostos 
el cofinançament del Servei de Control de Mosquits i les seves actuacions i activitats; Demanar 
a la Generalitat que, amb efectes immediats, recuperi la incorporació del Servei de Control de 
Mosquits del Baix Llobregat al Pla Únic d’Obres i Serveis de Catalunya, a fi i efectes de 
garantir la campanya d’enguany; i Demanar, igualment, que la Generalitat de Catalunya adopti 
les mesures oportunes per la consolidació del finançament del Servei de Control de Mosquits 
del Baix Llobregat en exercicis futurs. 
 
 
La darrera intervenció de la formació política del PP en el torn de Precs i Preguntes la va 
realitzar el sr. José-Antonio Sáez, qui es va fer ressò que ante el interés y preocupación que nos 
han trasladado algunos de nuestros ciudadanos por el despliegue en Gavà de la fibra óptica, por  
desconocerse entre otros motivos: las condiciones técnicas para llevarla a cabo,  su expansión,  
así como su  impacto en las fachadas de los edificios. Per l’anterior va formular la següent 
pregunta: ¿Tendrán todos los vecinos de Gavá la posibilidad de tener acceso en sus domicilios a 
la fibra óptica o FTTH que ofertan las distintas compañías de telecomunicaciones? En cuanto a 
la instalación del cableado, ¿ Se tendrá en cuenta el tendido superficial y se evitarán los cruces 
en aéreo? ¿Se respetarán las fachadas de los edificios singulares o que estén  catalogados? ¿Qué 
disposiciones de verificación y control se vienen adoptando por el Equipo de Gobierno, para el 
normal desarrollo e instalación de ésta tecnología en nuestra ciudad?  

 
Pel que feia a aquesta pregunta el sr. Obispo, tinent d’alcaldessa, va respondre que el 
desplegament de la fibra òptica en nostre terme municipal està, a data d'avui, pràcticament 
finalitzat. El numero d'habitatges que podran accedir a aquest servei serà d'aproximadament 
17.000 que representa un índex proper al 95%. Actualment el numero d'usuaris connectats a 
aquest servei és ja del 15 %. La instal·lació de la FTTH s'ha executat en les seves línies troncals 
en canalitzacions subterrànies –algunes pre-construïdes per aquest Ajuntament- i les secundàries 
adossades a la façana sempre en paral· lel a l'estesa de cable convencional del que ja disposava 
Telefónica. És per això que l'impacte d'aquesta nova instal· lació ha estat pràcticament nul, tant 
per als propietaris particulars com per a les façanes d'edificis públics catalogats o no. Finalment 
informar-li, que tot aquest desplegament ha estat verificat i supervisat conjuntament pels tècnics 
municipals i de l'empresa subministradora. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el del Grup municipal de CiU on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Antoni Rafanell va exposar que la promoció de la 
compra i per tant, de l’ús de vehicles híbrids i ecològics, és evident que ha d’anar acompanyada 
del suport de les administracions públiques per tal d’afavorir les necessitats bàsiques amb una 
mínima xarxa correcte de subministrament elèctric per facilitar l’expansió d’aquests vehicles 
fins donar pas posteriorment a la iniciativa privada per completar-la un cop la demanda ja hagi 
augmentat. És per aquests motius que a formular el següent prec: Igual que als centres urbans i 
grans nuclis de població, com a la nostra ciutat de Gavà, es promogui la instal·lació d’algun 
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punt de reposició i càrrega elèctrica a d’altres zones amb volum de població i moviment 
constant del trànsit com ara al barri de Gavà Mar. 
 
Par la seva banda, el sr. Obispo, tinent d’alcaldessa, va respondre el següent: abans de contestar 
a la seva pregunta permeti’m que li aclareixi que els vehicles híbrids no son endollables i que 
quan es refereix a cotxes ecològics entenem es refereix als vehicles cent per cent elèctrics. Si és 
així, puc informar-li de que a la nostra ciutat disposem ja de dos punts de recarrega elèctrica 
concretament una (amb dues places) al aparcament de la Torre Lluch i un altre (amb dues places 
mes) al pàrking del Centre Comercial Barnasud. En aquests moments ja s’ha pactat amb l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona l’emplaçament –al Carrer del Progrés prop de la sortida de la C-32- 
d’un nou punt en aquest cas de recarrega ràpida. Malgrat això no dubti que aquest equip de 
Govern continuarà treballant -perquè estima que és la millor aposta de futur- en implantar mes i 
mes moderns sistemes de recarrega de vehicles elèctrics en tot el municipi. 
 
 
En un nou prec, també a càrrec del sr. Rafanell, va posar de relleu que seguim a Gavà, any rere 
any, amb la problemàtica i per tant, sense posar-se decididament a solucionar el desastrós 
paviment dels carrers que aglutina l’Illa de Vianants de Gavà. Ho hem exposat, tractat i debatut 
en moltes ocasions en aquest mateix plenari, però per moltes paraules, el govern municipal no 
afronta cap solució ferma més que petites actuacions de manteniment que al poc temps queden 
sense efecte. Va formular el següent prec: s’actuï d’immediat per donar fi a aquest greuge que 
s’allarga amb el temps i del que la ciutadania no fa més que patir les conseqüències i molèsties 
al respecte. 
 
Sr Rafanell --va contestar el sr. Obispo-- com vostè ja diu son moltes les vegades que s’ha 
exposat, tractat i debatut l’estat del paviment de la Illa de Vianants i molts sÓn els cops que hem 
expressat, també, que donades les actuals condicions econòmiques és totalment inviable abordar 
una renovació integral d’aquests vials. És per això que periòdicament l’empresa municipal 
executa totes aquelles accions de manteniment preventiu necessàries per intentar que les 
condiciones d’ús siguin les millors possibles.   
 
 
En la tercera intervenció corresponent al grup municipal de CiU, el regidor sr. Gabriel 
Martorell, va recordar que davant la imminent temporada d’estiu a Gavà i després que en els 
darrers temps les zones d’aparcament de poblacions veïnes s’hagin vist afectades per la 
instauració de  l’estacionament limitat i de pagament, mostrem des del nostre grup municipal de 
Convergència i Unió una greu preocupació, compartida amb molts gavanencs per la mobilitat a 
la carretera de Bertran i Güell i al barri de Gavà Mar en particular. És per aquests motius que es 
va formular la següent pregunta: quins mecanismes específics han estudiat, preparat i posaran 
en funcionament per tal d’evitar episodis de caos circulatori i d’estacionament durant la 
temporada de platja? 
 
Sobre aquesta pregunta el sr. Obispo, tinent d’alcaldessa, respongué el següent: Com vostès ja 
han de saber la platja de Gavà és una platja d'àmbit metropolità, i per aquesta raó especialment a 
l'estiu els caps de setmana es registra una circulació superior a l'habitual i es provoquen 
col·lapses puntuals als accessos a la nostra zona marítima. La gestió d'aquest tràfic es realitza 
incrementant el nombre d'agents dedicats a regular-ho i adaptant mesures com les adoptades 
l'any passat de tall de carrer i de gestió de tràfic en funció de les necessitats de cada moment. 
Aquest any tornarem a estudiar les mesures més oportunes per evitar al màxim aquests 
col·lapses. 
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Contestada la pregunta, el mateix regidor de CiU va passar a formular-ne una altra en la qual, 
com a antecedents deia que constatat després d’haver tractat en el Ple d’aquest mes d’abril 
l’estat de comptes de les empreses municipals, que les seves respectives comptabilitats resulten 
negatives i per tant, de pèrdues econòmiques alarmants, no podem des del grup municipal de 
Convergència i Unió més que estar força preocupats. És per aquests motius que preguntà: Quins 
efectes tindran aquestes comptabilitats econòmiques tant negatives de les empreses municipals 
de l’Ajuntament de Gavà vers els ciutadans i ciutadanes de la nostra ciutat en relació a una 
apujada dels impostos, taxes i contribució dels gavanencs? 
 
En relació a aquesta pregunta la sra. Apolonia Herrera, tinent d’alcalde, va dir que el superàvit 
municipal  dels exercicis 2012 i 2013 generat per la gestió eficient de la despesa corrent permet 
cancel·lar els deutes d’una de les societats sense activitat,  que és en aquest cas Gavanenca 
d’Obres, S.L. i liquidar tant aquesta com Gavà Televisió, S.L.  En relació a GTI, SA, la venda 
de la parcel·la B2 a l’IMPSOL a cobrar en diferents terminis i escripturada al 2016 permetrà en 
aquest període de temps equilibrar els seus resultats i PRESEC, S.A. tindrà un tancament 
equilibrat degut a que les pèrdues d’aquest exercici són conjunturals  i no es traslladaran als 
exercicis futurs. Per tant la situació del holding municipal tot i la crisi i el seu procés de 
reestructuració que ha durat dos anys no és alarment i no ha incidit negativament en la fiscalitat 
municipal en el sentit d’increments impositius addicionals per al ciutadà. 
 
 
 
Un cop el torn del grup municipal CiU va finalitzar, va començar el corresponent al grup 
d’ERC-EV-IxG. 
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Pérez Lorite, va recordar --com a 
antecedents-- que d'un temps ençà el petit manteniment a les nostres escoles està patint una 
regressió a causa de l'actual situació econòmica. Tots som conscients que hem de cercar 
fórmules imaginatives per pal·liar aquesta situació.  És per això que cal sumar esforços amb 
totes les parts implicades; administració pública, docents, AMPAS... Hi ha en marxa un projecte 
per part de les mares i pares de l'AMPA del col·legi Jacme  March que és diu Bricodia. Té com 
a finalitat fer petites reparacions assumides pels mateixos pares i mares. D'entrada cal felicitar-
los per aquesta implicació i donar-li tot el suport possible. Per començar compten amb recursos 
propis de l'AMPA i una partida que destina l'Ajuntament per aquestes qüestions. Ara bé la 
partida de l'administració té unes condicions que en principi no beneficien la finalitat del 
projecte que és fer el màxim possible de feines a partir de la compra de materials. L'actual 
sistema de compres, que és d'obligat compliment, per part de les AMPES implica que la compra 
de materials és a través d'una empresa que té una concessió i això de vegades fa incrementar 
costos. Els pares poden fer les compres en llocs més econòmics i d'aquest manera amb el 
mateixos recursos poden fer més coses. Les bones idees que impliquen participació ciutadana, 
com és aquest cas, cal ajudar-les i sí convé modificar l'actual sistema.  Aquest projecte està 
programat per fer-lo el més aviat possible, és per això que caldria una resposta clara i concisa 
cara a organitzar les feines de la millor manera. Tot seguit va formular el següent prec: Que es 
replantegin l'actual sistema d'ajudes de manteniment a les escoles per tal de facilitar que les 
AMPES puguin participar en les tasques de millora (cercant les fórmules legals necessàries) i la 
compra del materials per via directa sense intermediaris. D'igual manera fomentar aquest 
projecte i donar-lo a conèixer a la resta d'escoles del municipi. 
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El projecte que vostès exposen --va respondre la regidora, sra. Laura Barrufet-- ha estat 
presentat a la convocatòria de subvencions a entitats enguany, i ha estat subvencionat en un 
60% de l’import sol· licitat. L’adquisició de béns amb aquests diners no està condicionada a cap 
subministrado/ora determinat, o sigui que pot ser adquirit en qualsevol establiment. L’únic 
condicionament de la despesa d’aquests diners és la justificació que d’ells se n’ha de fer segons 
les bases de la convocatòria que els va atorgar. Respecte del sistema de gestió de les dotacions 
pressupostàries de l’anomenat automanteniment de les escoles públiques, aquesta la fa 
l’empresa municipal PRESEC, S.A., que és qui s’encarrega de la seva gestió. Donada la 
singularitat del projecte, en farem difusió als mitjans municipals per a que sigui conegut, no 
només per  la resta d’escoles, sinó per tota la població. 
 
  
A continuació, el mateix regidor d’ERC-EV-IxG, sr. Pérez, va passar a formular un altre prec en 
el qual, com antecedents, deia que entitats  veïnals i comercials ens han fet arribar que en els 
darrers temps han trobat a faltar el policia de barri. Un element de proximitat i que donava una 
seguretat preventiva i, alhora, dissuasòria no pot desaparèixer dels nostres carrers com és ben 
visible. És per això que considerem necessària la seva recuperació el més aviat possible 
d’aquesta figura. Cal posar en el centre de la policia de barris i espai públic les associacions de 
veïns, considerant-les com a interlocutores obligades abans i durant les fases de plantejament i 
redacció dels projectes d'intervenció. Establir un calendari de trobades periòdiques entre els 
responsables municipals i les entitats veïnals. Per la qual cosa va fer el següent prec: Recuperar 
de debò la policia de barri i promoure la proximitat  dels mitjans de seguretat, amb coordinació 
amb les AAVV i associacions de comerciants. 

 
Va respondre a aquest prec el sr. Obispo, tinent d’alcaldessa, qui digué el que segueix: En cap 
cas, Sr. Lorite,  la Policia Municipal de Gavà, ha deixat de promoure la Policia de Proximitat, al 
Municipi de Gavà, essent la mateixa un eix bàsic de coordinació amb el teixit associatiu i veïnal 
del nostre Municipi i una eina  preventiva i educativa hores d'ara imprescindible en el nostre  
sistema de Policia. La Policia Municipal, disposa d'un Sergent, 2 caporals i 7 Agents, en tasques 
diàries de Policia de Proximitat, que es complementen amb la Unitat Soci Educativa (UISE), 
que disposa d'un caporal i 2 agents i amb els diferents equips de suport, de servei al carrer. 
Durant l'any 2013, la policia de proximitat, ha realitzat 206 reunions i/o contactes amb diferents 
associacions i col·lectius de la ciutat: 17 amb Associacions de Veïns, 34 amb Centres Educatius, 
140 amb Comerciants i 15 amb altres Entitats. Actuen de forma pro-activa i transversalment 
amb els equips de Mediació i Serveis Socials de l'Ajuntament, per trobar eines d'enteniment, als 
conflictes, veïnals, familiars, de conductes de Risc, mitjançant arbitratge i consells, com 
alternativa a actuacions coercitives. Durant 2013, hem treballat amb 6.117 alumnes de centres 
escolars i Gent Gran, per interioritzar comportaments adequats i així preveure accidents de 
Trànsit, el risc de les drogodependències, la utilització de les xarxes socials i internet segures, la 
violència (conductes de risc en joves, consells de seguretat a Gent Gran, etc). Durant l'any 2014, 
mantindrem la programació de les tasques de proximitat, com a objectiu prioritari, donat que és 
des de la relació directa amb la ciutadania, com  es coneixen els fets que els preocupen i la 
forma més directa d'abordar-los.  
 
 
Intervingué novament el sr. Pérez, qui --digué-- que a Gavà tenim referents, al nomenclàtor, que 
ens fan recordar la nostra història més recent i no tant recent. Un poble sense història passa a ser 
un simple grup de persones sense passat. Carrers, places, monuments... ens apunten, amb el seu 
nom, els nostres orígens. General Moragues, Setge dels Màrtirs de 1714, Rafael  Casanova, són 
només un petit exemple del nostre entorn. Cada any des de les institucions publiques locals es 
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commemorar l'Onze de setembre, a l'igual que des de partits i entitats de tots tipus. És sens 
dubte una acte de normalitat democràtica i memòria històrica.  Enguany commemorem els 300 
anys en què tot un poble resistí fins al final contra l'intent d'imposició d'un govern absolutista i 
tirà, i en favor d'un conjunt de llibertats i drets col· lectius i subjectius que feien de Catalunya un 
dels països políticament més avançats d'Europa.  Arreu del país s'estan fent i es faran actes, per 
part de tot tipus d'institucions, per commemorar el Tricentenari del 1714. Al nostre entorn 
comarcal ja molts els ajuntaments que s'ha afegit al Tricentenari. Gavà no pot quedar al marge 
d'aquest esdeveniment. I a dia d'avui, el nostre Ajuntament ja s'ha sumat a commemorar el 
centenari de la Mancomunitat (primera forma d’autogovern català des de 1714). Per l’anterior 
va fer el següent prec: Instem a l'Ajuntament a què se sumi a l'esmentat esdeveniment històric 
organitzant, de manera institucional, actes a la nostra ciutat.  
 
Per part de l’equip de govern, el regidor sr. Miquel-Àngel Díaz, contestà que l’ajuntament 
organitzarà activitats en el marc dels fets de 1714, a fi de contribuir a la divulgació  d’un context 
històric fonamental per a explicar el Gavà i la  Catalunya d’avui. Així, dels que ja els hi podem 
avançar, perquè ja els tenim previstos, esmentar el setembre, una conferència de divulgació 
sobre els fets de 1714 i el seu impacte al Baix Llobregat i una altra sobre la vida quotidiana al 
segle XVIII. També està previst l’espectacle " 1714. Escudellers, som-hi!", al Jardí de la 
Lectura, una narració amb titelles i joc sobre la protecció de la ciutat durant el setge de 
Barcelona.  També, amb la participació del Museu a l’exposició “Què ens queda del 1714”. I 
lògicament, l’acte institucional de la Diada Nacional de Catalunya, amb l’ofrena floral al 
monument als màrtirs del setge de 1714. Per cert, una magnífica oportunitat per tal que el seu 
grup participi d’aquest acte i no es quedi al marge d’una ocasió per compartir plegats la Diada 
Nacional de Catalunya a Gavà. 
 
 
Tot seguit va prendre la paraula el sr. Jordi Calatayud, regidor d’ERC-EV-IG, per exposar que 
de fa anys, l’ús dels codis QR, uns codis de barres bidimensionals que permeten enllaçar amb 
una adreça web, s’han generalitzat en multitud d’usos comunicatius i publicitaris a la via 
pública. Qualsevol aparell mòbil, ja sigui un telèfon intel·ligent o smartphone o una tauleta que 
tingui una càmera incorporada i un programa de lectura de codis QR, permet llegir el contingut 
d’aquests codis que es poden col·locar en cartellera, senyalètica, mobiliari urbà i qualsevol 
suport físic que permeti estampar, enganxar o fixar la imatge quadrada d’un codi QR. Una 
d’aquestes utilitats és facilitar informació d’espais urbans, edificis o altres elements que 
configuren una trama urbana. Diverses ciutats ja els utilitzen per facilitar l’accés a textos 
informatius, àudios, vídeos i fotografies històriques relacionades amb aquests elements urbans. 
Aquestes informacions multimèdia són tant d’interès per a la pròpia ciutadania, per conèixer 
millor la seva ciutat, com per al visitants i turistes, que poden accedir fàcilment a unes imatges i 
dades històriques que faran més satisfactòria i complerta la seva experiència alhora de fer un 
tomb per la nostra ciutat. Gavà hauria de sumar-se a aquestes iniciatives. Per aquest motiu, va 
formular el següent prec: Que l’Ajuntament posi en marxa el programa “ciutat que parla” amb 
la col•locació de plaques amb el codi QR i la creació d’unes pàgines web informatives 
vinculades a cada codi QR, als edificis emblemàtics de la ciutat, i a tots els espais històrics de 
Gavà (del Parc Neolític al refugi antiaeri, passant pel Castell de l’Eramprunyà); Que 
l’Ajuntament difongui aquest programa en totes les seves campanyes de promoció turística i del 
patrimoni, a les escoles i entre el conjunt de la ciutadania de Gavà. 
 
Respecte a aquest prec la sra. Herrera va respondre-li que l’ajuntament trobava molt interessant 
el programa que esmentava, que de fet, s’ha posat en marxa en alguns actes i activitats de la 
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ciutat, sense anar més lluny en el programa de la Fira d’Espàrrecs, però el pressupost és limitat i 
els recursos insuficients i hem de prioritzar. Igualment ho tindrem en consideració. 
 
 
Per concloure el torn de Precs i Preguntes d’ERC-EV-IxG, el sr. Calatayud, atès --digué-- que 
s'acosten les proves de competències bàsiques, i apareixen tot tipus d'informacions sobre el 
nivell de fracàs escolar i la comparació amb altres comunitats educatives de tota Europa. Per 
conèixer en quina situació està la nostra ciutat en aquest tema tan important per al 
desenvolupament de la nostra societat, ja que una joventut mes preparada fa una societat mes 
madura. Tenint en compte que un fracàs escolar important dona als nostres estudiants una 
sensació de fracàs personal i fins i tot social es un tema pel qual cal poder treballar per oferir-los 
unes sortides personals i professionals adequades. Per aquest motiu va preguntar: Quins son els 
resultats de les proves de competències bàsiques a la nostra ciutat en els últims anys? Quin es el 
anàlisis que es fa d'aquestes dades i quines son les expectatives per aquest any? Quines 
actuacions per millorar els resultats es pensen dur a terme amb la col·laboració del Departament 
d'Ensenyament de la Generalitat i amb tota la comunitat educativa local? 
 
Pel que feia a aquesta pregunta la sra. Laura Barrufet, regidora, va respondre el següent: a la 
nostra ciutat les proves de competències bàsiques les passen els i les alumnes dels centres 
educatius, i la informació que se’n desprèn en disposa el Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya que en fa una publicació a nivell agregat de Catalunya. També en 
disposen els propis centres. L’Ajuntament no disposa d’aquesta informació. L’Ajuntament de 
Gavà ha estat sempre sensible en temes educatius. A la nostra ciutat està vigent un Projecte 
Educatiu de Ciutat, elaborat amb la participació de tots els agents educatius. Hi ha un grup de 
seguiment i impuls del PEC, el Gipec. Tenim la Guia Educativa que ofereix recursos de suport 
als processos d’ensenyament – aprenentatge a les escoles … I molts més recursos que, 
convençuts de la importància que l’educació té en el desenvolupament de la ciutat, es destinen a 
aquesta finalitat.  
 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-
i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
sr. Miguel-Angel Ibáñez, integrant del Grup municipal de C’s.  
 
En un primer, el regidor de C’s, va exposar que desde nuestro Grupo Municipal de Ciutadans-
C’s hemos expuesto en anteriores ocasiones la preocupación porque los recortes producidos por 
la crisis no afectaran a la seguridad de nuestros bañistas y en especial al correcto estado del 
material que utiliza el personal de Cruz Roja, para garantizar así una alta calidad de la 
protección en nuestras playas. Debido al mal estado del material del que disponía la Cruz Roja 
el verano pasado, desde el Grupo Municipal de Ciutadans-C’s presentamos un ruego en el Pleno 
del mes de julio, en el cual expresábamos el malestar de los usuarios del “triciclo acuático” el 
cual se encontraba en deficiente estado y podía llegar a causar daño a los minusválidos que lo 
utilizaran. Per tot l’exposat va fer el següent prec: Que se realice una comprobación del estado 
de conservación del material utilizado por la Cruz Roja y que si no se encuentra en el estado 
adecuado se proceda a su reparación o sustitución para poder empezar la temporada de baño con 
las máximas garantías de eficacia en el servicio de ayuda, salvamento y socorrismo de nuestro 
litoral. 
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El sr. Obispo, va manifestar que com no podia ser d'una altra manera, amb l'inici de la 
campanya d'estiu es revisaven tots els elements que formen part de la campanya de platja. A 
més, durant la mateixa, qualsevol incidència detectada s'intentava resoldre com més aviat 
millor. 
 
Tot seguit es va passar a un segon  prec o pregunta de C’s. I així el sr. Ibáñez, com antecedents, 
es va referir a que, actualmente en nuestro municipio disponemos de puntos de recogida de pilas 
y baterías de pequeño tamaño, casi siempre dentro de las instalaciones públicas, pero este hecho 
no es conocido por gran parte de nuestros vecinos. Con el fin de conseguir una mejor 
sostenibilidad y ecología en nuestro municipio y evitar el deterioro del medio ambiente, no sólo 
por la liberación de compuestos indeseados de las baterías, sino también porque no se podrán 
recuperar los metales que contienen al no realizar un reciclado correcto. Va acabar formulant el 
següent prec: Que se instalen contenedores fijos en los diferentes puntos de mayor tránsito 
peatonal de nuestra ciudad.  Como son por ejemplo,  la  calle San Pedro,  la Rambla Lluch, la 
Rambla Vayreda, la avenida Diagonal y la Avenida del Mar.  
 
En relació a aquest prec, va tornar a intervenir el sr. Obispo, tinent d’alcaldessa, per dir el que 
segueix: Com bé comenta en la seva exposició actualment a Gavà hi ha 57 punts on els 
ciutadans poden deixar en recipients autoritzats les piles i una empresa autoritzada les recull. 
L'equip de Govern vol ampliar aquest servei en els espais públics, per aquest motiu demà mateix 
en la Junta de Govern es porta per a la seva aprovació la Concessió per a la col· locació i 
explotació de minideixallerias urbanes on es recolliran i tractaran els productes als que es 
refereix en 14 punts diferents de la ciutat que inclou, entre d’altres, els que vostè proposa. 
 
 
Seguidament el sr. Ibáñez, regidor del grup de C’s, es va fer ressò de la instalación durante el 
mes de marzo del radar móvil cedido por la Generalidad de Catalunya e instalado en algunas de 
las vías de Gavà con más tráfico, con el objetivo de concienciar a los gavanenses para que 
moderen la velocidad en el núcleo urbano y ante la previsión de su instalación durante los 
próximos meses. Va formular la següent pregunta: ¿En qué vías y cuantos días exactamente 
estuvo usándose el radar? ¿Cuántas notificaciones de exceso de velocidad se han expedido? 
Estas notificaciones según nuestras noticias no fueron en el acto por lo cual se tardará un tiempo 
en que estas lleguen a sus destinatarios. ¿Antes de volver a colocar el radar en una ubicación, 
¿Se esperará el tiempo suficiente para que los infractores las reciban, antes de ser multados por 
esa misma infracción en el mismo sitio? ¿Esta prueba del radar móvil se está realizando para la 
futura colocación de radares fijos y así justificar su instalación? El radar tipo “pistola” de última 
generación que el consistorio tenemos entendido que adquirió no hace mucho ¿Se ha utilizado 
en esta campaña de sensibilización para la moderación de la velocidad? 
 
Va prendre la paraula el sr. Obispo per dir que durant el mes de Març i fins al 7 d'abril es van 
realitzar  un numero indeterminat de controls preventius, (molts d'ells, amb vehicles logotipats  i 
agents uniformats) donat que es tractava d'informar als conductor de la seva presència i de 
conscienciar-los de la necessitat de reduir la velocitat. Les vies on es va instal· lar el radar van 
ser: C/Argila, Av. Del Mar, Av. Europa, Carretera de la Sentiu, Camí de la Pava, Av. Joan 
Carles I i Carretera Santa Creu de Calafell. Del 7 al 13 d'Abril, coincidint amb la campanya 
coordinada amb el Servei Català del Trànsit, arreu de tota Catalunya, es varen realitzar 12 
controls de velocitat amb un temps de presència de 9.19 hores, essent controlats 5.401 vehicles, 
dels quals només 70 van ser sancionats per superar  en escreix els límits de velocitat establerts 
en la via. Les notificacions es van començar a realitzar el dijous dia 17 d'abril i durant aquesta 
setmana las aniran reben. Respecte a la propera col· locació del Radar, no esta previst fer-ho fins 
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que el Servei català del Trànsit ens els retorni, donat que les campanyes no són permanents sinó 
periòdiques i preventives i tenen el seu fonament en disminuir l'accidentalitat en les vies del 
municipi i aconseguir la pacificació del trànsit i en cap cas la recaptació econòmica. Per aquest 
motiu, les notificacions seran rebudes al domicili dels infractors amb marge suficient abans de 
tornar-lo a instal·lar. Respecte a la qüestió plantejada de si aquesta campanya s’està realitzant 
per la futura col·locació de radars fixes i així justificar a la seva instal· lació, la contesta és 
negativa, donat que com ja he ressenyat es tracta de mesures preventives, a l'objecte de reduir 
l'accidentalitat i aconseguir pacificació del trànsit. Respecte al Radar tipus pistola que es va 
adquirir fa poc, segons vostè, li puc confirmar que l’Ajuntament no ha comprat aquest element i 
li podem afirmar que no s'ha  utilitzat amb aquesta campanya cap radar que no sigui el cedit pel 
Servei Català de Trànsit.  
 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el sr. Ibáñez,  donat que --digué--  dins el Pla de 
Barris Serra de les Ferreres es preveia realitzar una sèrie de inversions finançades al 50% pel 
Departament de Política Territorial i Obres Públiques (DPTOP) de la Generalitat de Catalunya i 
per aquest Ajuntament. Per això va formular la següent pregunta: ¿Quin es el muntant econòmic 
invertit per cadascuna de les dues administracions a dia de avui dins el Pla de Barris Serra de 
Les Ferreres? ¿Quin tant per cent del total del pressupost del projecte ha invertit cada 
administració fins aquest moment al mencionat Pla? ¿Per part de la Generalitat hi ha alguna 
indicació de data per tal de continuar les inversions previstes?  
 
La pregunta fou contestada per la sra. Herrera, qui respongué que el conveni signat amb el 
Departament de Política Territorial i Obres Públiques pel període 2010-2013 es va aprovar per 
un pressupost total de 15.572.039.- euros. L’Ajuntament de Gavà va destinar un import de 
997.000.- euros l’any 2010 finançant part amb un préstec. L’import gastat i justificat a la 
Generalitat per aquest projecte, fins el 31 de desembre de 2013 és de 1.116.217,42.- euros dels 
quals 360.117,03.- euros són de despeses corrents i la resta (756.753,27 €) de despeses 
d’inversió. D’aquests imports correspon finançar el 50% a la Generalitat pel que s’ha generat a 
la comptabilitat drets reconeguts per un total de 558.108,71.- euros dels quals s’han cobrat 
227.753,27.- euros. Atès que la Generalitat de Catalunya ha aprovat en data 27 de novembre de 
2013 una pròrroga de dos anys (2014-2015) per  a l’execució del Projecte, l’import restant entre 
el que es va reservar i el que s’ha gastat s’ha incorporat l’any 2014 en diferents aplicacions 
pressupostàries. 
 
Un cop acabada la lectura dels precs i preguntes presentats per escrit la sra. alcaldessa va cedir 
el torn novament al grup municipal de CiU, per tal que fes una pregunta oral atès que no havia 
esgotat la totalitat dels precs i preguntes que podia presentar. Així, el sr. Martorell, va dir que 
veient les respostes de l’equip de govern la formació política que representava va preguntar: 
Com està l’estudi del Pla municipal de Sòl i l’Habitatge i quan s’està fent per un equip tècnic 
municipal? 
 
La sra. Sánchez, alcaldessa va manifestar que la pregunta seria contestada a la propera sessió 
plenària. 
 

---------- 
El sr. Javier García Galcerán abandona la sessió. 

---------- 
 
 



 23 de 26

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL D’ERC-EV-

IxG RELATIVA A LA CAMPANYA “X UNA CATALUNYA SOCIAL” . 
 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal d’ERC-EV-IxG 
relativa a la campanya “X una Catalunya social” declaració que, després del debat i un cert 
consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
PRIMER .- Donar suport a la campanya “X una Catalunya social” iniciada amb la manifestació 
del dia 6 d’abril a Barcelona. 
 
SEGON.- Comunicar aquest acord al Govern d’Espanya, al Govern de la Generalitat de 
Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, ala Federació Espanyola de 
Municipis i Províncies, a a Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació Catalana de 
Municipis. 
 
TERCER.- Divulgar aquest acord a tota la ciutadania a través dels mitjans de comunicació 
municipals. 
 
La Declaració política va ser aprovada per dotze (12) vots a favor (9 PSC, 2 ERC-EV-IxG i 1 
ICV-EUiA), quatre (4) en contra (PP), i quatre (4) abstencions (3 CiU i 1 C’s), donant-se per 
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El sr. Andreu Pérez, regidor del grup municipal d’ERC.-EV-IxG va comentar com a antecedents 
que el dia 6 d’abril va començar la campanya amb una manifestació a Barcelona  i  que s’anirien 
fent més actes arreu del país. Seguidament va donar lectura a la Declaració Política, la qual deia, 
de forma literal, el que segueix: 
 

“Les organitzacions socials de Catalunya, en la seva àmplia majoria, han engegat 
una campanya per a la construcció d’una Catalunya que reconegui els drets 
socials de tots els ciutadans i ciutadanes del nostre país.  
 
Les polítiques de retallades i l’ofec econòmic al Govern de Catalunya imposats, 
fins ara, des del Govern espanyol no fan sinó agreujar la situació i responen a la 
clara voluntat política de desmantellar el nostre estat del benestar. Ni han generat 
ocupació ni han revitalitzat la nostra economia: al contrari, han generat més 
pobresa i desigualtat.  
 
La creació d’ocupació i la lluita contra l’atur i la precarietat han de ser una 
prioritat. Per això demanem la retirada de la reforma laboral, la recuperació dels 
drets laborals i socials, i el suport a les persones que es troben a l’atur i a les que 
no poden accedir a una feina.  
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Considerem que una Catalunya amb drets també ha d’apostar clara i fermament 
per la defensa de la Negociació col·lectiva, per donar suport a les empreses i 
sectors en crisi i pel desenvolupament del Marc català de relacions laborals.  
 
Volem que l’administració local continuï sent una administració propera a la 
ciutadania, que es garanteixi la cooperació entre administracions i que es disposi 
dels recursos suficients per donar resposta a les necessitats de veïns i veïnes. En 
aquest sentit cal garantir que els Serveis Socials es puguin dotar amb recursos 
suficients per afrontar les dramàtiques conseqüències de la crisi entre la 
ciutadania de les nostres ciutats i viles, i que els ajuntaments tinguem capacitat per 
intervenir davant les situacions extremes de pobresa energètica o garantint 
l’accés, sense exclusions, a qualsevol servei bàsic i al transport públic.  
 
Per tot això, i perquè defensem una administració pública compromesa amb la 
democràcia, transparent i participativa, ens oposem totalment a l’aplicació de 
reformes de l’Administració que, com la LRSAL, provocaran un allunyament entre 
la governança i la ciutadania i són contràries a aquests objectius. 
 
Les mesures per sortir de la crisi s’han de construir escoltant la veu de la 
ciutadania i no sota els dictats dels interessos econòmics d’uns quants. La 
construcció d’un país  democràtic i amb drets requereix del reforçament de l’estat 
del benestar i de la garantia de l’accés universal a uns serveis públics de qualitat, i 
amb equitat. 
 
Per tot el que s’ha exposat, el Ple de l'Ajuntament de Gavà 
 
ACORDA 
 
PRIMER. Donar suport a la campanya «X una Catalunya social» iniciada amb la 
manifestació del dia 6 d’abril a Barcelona. 
 
SEGON. Comunicar aquest acord al Govern d’Espanya, al Govern de la 
Generalitat de Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a 
la Federació Espanyola de Municipis i Províncies, a la Federació de Municipis de 
Catalunya i a l’Associació Catalana de Municipis. 
 
TERCER. Divulgar aquest acord a tota la ciutadania a través dels mitjans de 
comunicació municipals”. 
 

 
A continuació, va prendre la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de C’s, per dir que 
l’exposició de motius de la Declaració Política estava feta amb la línia habitual del partit que 
l’havia presentada en la que, entre d’altres, sempre s’atribuïa la culpa de la crisi i les retallades 
al govern central. Malgrat l’anterior, estaven d’acord amb algunes frases de la part expositiva 
que compartien plenament com quan es deia que la lluita contra l’atur i la precarietat havien de 
ser una prioritat, qüestió que contradeia el que feia el grup d’ERC-EV-IxG al Parlament donant 
suport a un govern que feia retallades.  
 
En relació a l’acord primer va manifestar que la mobilització central es va fer a Brussel· les, 
convocada per la Confederació Europea de Sindicats, que reivindicaven un pla d’inversions als 
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conjunt de la Unió Europea de dos bilions d’euros per generar activitat econòmica i construir 
infrastructures que poguessin crear prop de deu milions de lloc de treball durant els propers deu 
anys. Afegí que can cap lloc del document hi figurava menció alguna a referència històrica o 
ofegament del govern central. 
 
Per aquest motius va lamentar que, lluny de cercar solucions i ser positius, s’aprofitava 
qualsevol qüestió d’àmbit social --no exempta de raó-- per incorporar posicionaments polítics 
que poc tenien a veure amb la realitat i la resolució dels problemes socials. 
 
Per la seva banda, la sra. Emma Blanco, regidora del grup municipal d’ICV-EUiA, va anunciar 
que donarien suport a la Declaració Política atès que creia molt important la campanya 
presentada per a la construcció d’una Catalunya social, la qual s’havia de construir, discrepant 
d’alguns aspectes de la intervenció del sr. Ibáñez, en el sentit de que els treballadors i les 
treballadores avui en dia no tenien drets laborals, a més s’incomplien els drets socials i havien 
de conviure amb un clima de retallades.  
 
A continuació va llegir el programa de la campanya enumerant les diverses propostes que 
s’esmentaven que creia que es podien fer extensives a l’Estat i a la resta del món perquè 
considerava que lluitar per una millora de la qualitat i un respecte cap als drets, fossin laborals o 
socials, és el que els hauria d’unir i perquè s’estava parlant de propostes concretes com eren 
habitatge, fiscalitat, medi ambient, igualtat, pobresa, entre d’altres, i és aquí on s’hauria de 
recuperar l’esperit de posar-nos d’acord i fer-ho possible. 
 
 
En el torn del grup municipal de CiU, el regidor sr. Ramon Castellano, no va voler entrar en el 
fons de la Declaració Política atès que si bé hi havien aspectes en els quals estaven a favor en 
d’altres veien una utilització potser partidista o campanya en pro de defensar un projecte en el 
que només una o vàries forces polítiques --i no pas la resta-- s’erigien com a únics defensors de 
la voluntat de construir un país a l’alçada de protegir els drets dels treballadors, l’ecologisme, la 
igualtat, el dret a l’habitatge, etc. Per tot això, expressà que la formació política que 
representava no podia compartir el conjunt de la Declaració Política i va avançar que farien un 
vot d’abstenció. 
 
 
En relació a aquesta Declaració Política, el sr. Josep Llobet, regidor de la formació política del 
PP, manifestà que atacava les diferents actuacions que havia fet el govern central, com ara la 
LOMCE, la reforma laboral, l’IVA cultural, l’LRSAL, la reforma de l’avortament, entre 
d’altres, qüestió amb la que estaven en desacord. 
 
A més, considerava que era un manifest polític i no pas social, fet per entitats socials que eren 
polítiques com eren els sindicats i altres entitats del mateix caire, per la qual cosa no podien 
donar suport a la Declaració Política, ja que òbviament, el seu grup defensava la política que 
duia a terme des del govern de l’Estat el PP. 
 
 
Tot seguit intervingué el sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor del PSC, qui va posar de manifest que 
donarien suport a la Declaració Política ja que en el seu dia es van afegir a aquesta campanya 
social. Va afegir que si bé la campanya havia estat liderada pels moviments socials com a 
sindicats, moviments veïnals, entitats socials, entre d’altres, el cert és que qualsevol 
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transcendència d’una campanya social, evidentment, era política, però no tenia perquè ser 
partidista. 
 
Va reconèixer que trobaven a faltar l’haver afinat el text en la línia del que demanava el 
manifest. En aquest sentit, va dir que el manifest recollia la intenció de canviar les retallades 
que havia fet no només el govern central sinó també l’autonòmic.  
 
Va assenyalar que a vegades s’utilitzaven campanyes i manifestacions per anar a la tesi de 
culpar de tots els problemes a l’insuficient finançament, fent veure que si Catalunya tingués 
suficiència financera tot canviaria. Considerava que una part dels problemes es resoldrien però 
no s’havia d’oblidar que també influïa el govern de la Generalitat, i que aquest no prioritzava 
l’acció social. És per això que s’adherien al manifest ja que en ell es posava l’accent en les 
necessitats ciutadanes. 
 
 
Per concloure les intervencions va tornar a prendre la paraula el sr. Pérez, qui va agrair el suport 
als grups que votarien a favor de la Declaració Política, matisant que la Declaració no recollia 
tot el manifest perquè el mateix era molt extens. 
 
En relació a certs comentaris va dir que evidentment estaven en seu plenària per fer política però 
en cap cas partidista. 
 

---------- 
 

Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent 
les dinou hores, cinquanta-cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en 
dono fe. 
 
              L’alcaldessa                                                                                       El secretari 
 
 
 
 
    Raquel Sánchez Jiménez                                                                      Roger Cots Valverde 
 
 
 


